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RG.0002.81.2023 

 

 

PROTOKÓŁ Nr LXXXI/2023 
 

obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice w dniu 23 listopada 2023 r., 

zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
 

 

 

Ad 1. 

LXXXI zwyczajna sesja Rady Gminy Krośnice odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy w Krośnicach. Obrady o godz. 1430 rozpoczął i sesji przewodniczył Przewodniczący 

Rady Gminy Krośnice Piotr Morawek. Przewodniczący powitał wszystkich obecnych – 

radnych, Wójta Andrzeja Białego, Skarbnik Elżbietę Kalityńską, Sekretarza Adama 

Głowińskiego, Dyrektora Krystiana Okonia oraz pracowników CETS, Kierownika Jarosława 

Krzywińskiego, nowo wybraną Sołtys Świebodowa Magdalenę Ochocką, mieszkańców i 

wszystkich śledzących obrady w Internecie.  

Przewodniczący Piotr Morawek stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. O godz. 1432 na sesję przybył 

Radny Andrzej Korzeniowski - Rada obraduje w 14-osobowym składzie. 
 (zał. nr 1, 2, 3 - listy obecności) 

 

 

Ad 2. 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LXXXI sesji Rady Gminy Krośnice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad LXXVIII, LXXIX i LXXX sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Podjęcie uchwał: 

 

1) uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Krośnice 

2) uchwała zmieniająca uchwałę Nr LXXVIII/483/2023 Rady Gminy Krośnice z dnia 28 

września 2023 r. w sprawie "Programu współpracy Gminy Krośnice z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2024" 

3) uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXVIII/181/2020 Rady Gminy Krośnice z dnia 29 

października 2020 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Krośnice 

4) uchwała w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie Gminy Krośnice 

5) uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transport nieczystości ciekłych 
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6) uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXVIII/182/2020 Rady Gminy Krośnice z dnia 

29 października 2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

7) uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 

terenie Gminy Krośnice 

8) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2023 rok 

9) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 

2023-2035 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad LXXXI sesji Rady Gminy Krośnice.  
 

 

Do zaproponowanego porządku obrad nie było żadnych uwag.  

W zarządzonym głosowaniu radni zatwierdzili porządek obrad (zał. nr 4). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, 

Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna 

Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 

 

 

Ad 3. 

Protokoły z obrad LXXVIII (RG.0002.78.2023 z 28.09.2023), LXXIX (RG.0002.79.2023 z 

18.10.2023) i LXXX (RG.0002.80.2023 z 30.10.2023) sesji zostały przyjęte. 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, 

Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna 

Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 
 

Ad 4. 

Wójt Andrzej Biały przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym IX-

XI/2023 (zał. nr 5), w którym poinformował o 

- uczestnictwie w posiedzeniach Rady Gminy Krośnice, 

- wyborach sołtysa Sołectwa Świebodów – przy okazji Wójt złożył podziękowania 

wieloletniemu Sołtysowi Świebodowa Władysławowi Bębnowi, który w październiku br. 

złożył rezygnację z pełnionej funkcji, 

- powołaniu Społecznego Komitetu Fundacji Sztandaru dla Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Miliczu w składzie: Starosta Powiatu Milickiego, Burmistrz Gminy Milicz, Wójt 

Gminy Cieszków, Wójt Gminy Krośnice, Prezes Banku Spółdzielczego w Miliczu.  
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Wójt poinformował ponadto, że prace przy termomodernizacji, przebudowie i nadbudowie 

szkoły podstawowej w Kuźnicy Czeszyckiej oraz przy przebudowie pomieszczeń na Klub 

Dziecięcy są prowadzone zgodnie z harmonogramem. 

Poinformował również, że do OSP Bukowice dotarł nowy średni samochód ratowniczo-

gaśniczy i przy okazji pogratulował Prezesowi Andrzejowi Korzeniowskiemu oraz strażakom 

a także podziękował radnym za zabezpieczenie w budżecie gminy odpowiednich środków, aby 

przyśpieszyć realizację zadania poprzez podpisanie umowy. Samochód kosztował 

1.168.000,00 zł, przy czym wkład gminy wyniósł ok. 525.000,00 zł, a pozostała kwota 

pochodzi z różnego rodzaju dotacji. Ponadto na wyposażenie samochodu gmina pozyskała 

dotację z Ministerstwa Sprawiedliwości w kwocie ok. 200.000,00 zł. 

Odnosząc się do pytań Radnego Krzysztofa Skrzypczyka Wójt wyjaśnił, że nie jest 

upoważniony do udzielania jakichkolwiek informacji o budowie posterunku Policji w 

Krośnicach, który prawdopodobnie ma być oddany do użytku w I kwartale 2024 r.  

Radny Andrzej Korzeniowski w imieniu własnym oraz strażaków z OSP w Bukowicach 

podziękował Wójtowi oraz radnym za wsparcie okazane podczas starań o nowy samochód dla 

jednostki. 

 

 

Ad 5. 

Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały 

szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 22 listopada 2023 r.  

 

1) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXXI/497/2023 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Krośnice (zał. nr 6). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 
Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, Andrzej 

Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna 

Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 

 

2) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXXI/498/2023 

zmieniającą uchwałę Nr LXXVIII/483/2023 Rady Gminy Krośnice z dnia 28 września 

2023 r. w sprawie "Programu współpracy Gminy Krośnice z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2024" (zał. nr 7). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, Andrzej 

Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna 

Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 
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3) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXXI/499/2023 

zmieniającą uchwałę Nr XXVIII/181/2020 Rady Gminy Krośnice z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Krośnice 

(zał. nr 8). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, 

Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna 

Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 

 

4) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXXI/500/2023 

w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na 

terenie Gminy Krośnice (zał. nr 9). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, 

Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna 

Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 

 

5) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXXI/501/2023 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 

za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transport nieczystości ciekłych (zał. nr 10). 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, Andrzej Korzeniowski, 

Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zofia Adamus, Izabela Malerek 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 
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6) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXXI/502/2023 

zmieniającą uchwałę Nr XXVIII/182/2020 Rady Gminy Krośnice z dnia 29 października 

2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi (zał. nr 11). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, 

Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna 

Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 

 

7) Radna Dorota Godyla stwierdziła, że podwyżka stawek podatku od nieruchomości o 10% 

jest za wysoka, gdyż mieszkańcy już i tak odczuli skutki inflacji. Zaproponowała w 

związku z tym podwyżkę o 5%. Radny Łukasz Lombarski wnioskował, aby z 10% 

podwyżki wyłączyć budynki związane z prowadzeniem działalności gospodarczej i objąć 

je podwyżką 5%, która nie byłaby aż tak dotkliwa dla lokalnych przedsiębiorców. Obie 

propozycje zostały potraktowane jako wnioski formalne i w zarządzonych przez 

Przewodniczącego Piotra Morawka głosowaniach zostały kolejno odrzucone większością 

głosów.  

Skarbnik Elżbieta Kalityńska poinformowała, że aktualne stawki podatku od 

nieruchomości obowiązujące na terenie gminy Krośnice są niższe od stawek 

maksymalnych ogłoszonych przez Ministra Finansów, na dowód czego porównała te 

wysokości. Wyjaśniła również, że w projektowanej uchwale przewiduje się inflacyjną regulację 

stawek do poziomu określonego w obwieszczeniu Ministra Finansów w sprawie górnych granic 

stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2024. W szczególności oznaczać to 

będzie wzrost stawek o 10% we wszystkich kategoriach przedmiotów opodatkowania za 

wyjątkiem budowli, tj:  

- 9 gr/m2 dla budynków mieszkalnych lub ich części (zmiana z 0,91 zł na 1,00 zł),  

- 2,70 zł/m2 dla budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych i ich części zajętych na prowadzenie 

działalności gospodarczej (zmiana z 27,00 zł na 29,70 zł),  

- 1,10 zł/m2 dla budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym (zmiana z 11,00 zł 

na 12,10 zł),  

- 55 gr/m2 dla budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych, zajętych przez podmioty 

udzielające tych świadczeń (zmiana z 5,50 zł na 6,05 zł),  

- 87 gr/m2 dla pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie 

odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

publicznego (zmiana z 8,70 zł na 9,57 zł),  

- 11 gr/m2 dla gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez 

względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków (zmiana z 1,05 zł 

na 1,16 zł),  
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- 45 gr/m2 dla gruntów pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami 

powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych (zmiana z 4,50 zł na 4,95 

zł),  

- 6 gr/m2 dla gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego (zmiana z 0,55 

zł na 0,61 zł),  

- 30 gr/m2 dla gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji (zmiana z 3,00 

zł na 3,30 zł). 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXXI/503/2023 w 

sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy 

Krośnice (zał. nr 12). 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Izabela 

Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

PRZECIW (1) 

Zdzisław Jasięga 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Łukasz Lombarski 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 

 

Radny Andrzej Korzeniowski pytał Radną Dorotę Godyla czy proponując 5% podwyżkę 

stawek podatku od nieruchomości dysponowała wyliczeniami jak wpłynie to na 

zaproponowany budżet na 2024 rok i z czego pokryty miałby zostać ubytek dochodów. Radna 

wyjaśniła, że kieruje się zarówno dobrem gminy jak i jej mieszkańców, gdyż nie wszyscy liczą 

na inwestycje. Poinformowała również, że wraz z mężem sołtysem działa w Sołectwie 

Żeleźniki już trzy kadencje i rozumie ludzi oraz wie czego oczekują – niektóry chcą inwestycji, 

a niektóry spokoju na własnym podwórku bez luki w portfelu, a jako radna stara się pomóc 

wszystkim. Wójt Andrzej Biały poinformował, że w przekazanym radnym projekcie budżetu 

na 2024 rok zaplanowanych jest wiele inwestycji, na które gmina otrzymała znaczne 

dofinansowanie. Wyjaśnił przy okazji, że na inwestycje gmina może się zadłużać, natomiast 

wydatki bieżące muszą być pokrywane z dochodów. W związku z tym konstruując budżet na 

rok 2024 znacznie ograniczono budżety siedmiu jednostek organizacyjnych gminy w stosunku 

do zapotrzebowania złożonego przez ich dyrektorów. Nie można bowiem dopuścić do sytuacji, 

że w jakiejś jednostce zabraknie pieniędzy na wynagrodzenia dla pracowników. Wójt 

poinformował również, że podwyżki cen mediów dotknęły nie tylko mieszkańców, ale także 

wszystkie gminne jednostki, co przełożyło się na wyższe koszty ich funkcjonowania i 

utrzymania. Znacznym obciążeniem jest również wzrost płacy minimalnej. Wzrosły ponadto 

koszty obsługi zadłużenia gminy, dlatego w tej sytuacji nie można sobie pozwolić na 

niepodnoszenie podatków, mimo że są to decyzje niepopularne i trudne. Ponadto gmina coraz 

więcej dokłada do utrzymania szkół - i są to kwoty liczone w milionach złotych, do basenu czy kolejki 

wąskotorowej, które na siebie nie zarabiają. Odnosząc się do zarzutów Radnego Andrzeja 

Korzeniowskiego skierowanych do Radnej Doroty Godyli Radny Łukasz Lombarski wyjaśnił, że 

proponując obniżenie stawki za budynki związane z prowadzeniem działalności gospodarczej wyliczył, 

że spowodowałoby to zmniejszenie wpływów do budżetu gminy o kwotę 65.586,01 zł i jest w stanie 

wskazać gdzie należy poszukać oszczędności.  

 

 

 

 

 



7 

 

8) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXXI/504/2023 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2023 rok (zał. nr 13). 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, 

Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof 

Skrzypczyk 

PRZECIW (1) 

Zdzisław Jasięga 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 

 

 

9) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXXI/505/2023 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 2023-2035 

(zał. nr 14). 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, 

Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof 

Skrzypczyk 

PRZECIW (1) 

Zdzisław Jasięga 

NIEOBECNI (1) 

Gracjan Witek 

 

 

 

Ad 6. 

Dyrektor Krystian Okoń w związku ze zbliżającym się końcem roku zamierzał podsumować 

ostatnie siedem lat działalności CETS (tj. odkąd zarządza jednostką), na co Przewodniczący 

Piotr Morawek zasugerował, aby podsumowanie takie zaprezentować na ostatniej sesji w roku 

kalendarzowym 2023 lub na sesji kończącej kadencję, natomiast na bieżącej sesji skupić się na 

ewentualnym podsumowaniu ostatniego roku. Dyrektor wyjaśnił, że dzięki wystąpieniu na 

sesji może przybliżyć części społeczeństwa zakres i charakter działalności CETS, z którego nie 

każdy zdaje sobie sprawę. Poinformował również o pojawiających się w przestrzeni publicznej 

głosach poddających w wątpliwość działania CETS oraz dotyczących przerostu zatrudnienia 

w tej jednostce. Przy okazji Dyrektor podziękował pracownikom za wsparcie i obecność na 

sesji, a także poinformował, że zakres obowiązków pracowników instytucji kultury jest bardzo 

szeroki, do tego dochodzi praca w weekendy oraz po godzinach. Dyrektor wyjaśnił, że 

pracownicy CETS zajmują się szeroko rozumianą kulturą - organizują różnego rodzaju 

imprezy i wydarzenia na terenie całej gminy, prowadzą animacje dla dzieci oraz zajęcia w 

Klubach Seniora, prowadzą biblioteki publiczne, obsługują melexy (przy okazji Dyrektor 

zdementował pogłoski o ich przestojach). W ramach CETS działa również Ośrodek Edukacji 

Ekologicznej oraz Hala Sportowa, której pracownicy organizują imprezy sportowe. Dyrektor 

poinformował również o docierających do niego informacjach, że jeżeli ewentualnie zdobyłby 

mandat radnego powiatowego w nadchodzących wyborach samorządowych to będzie problem 

ze zwolnieniem go ze stanowiska. Dyrektor Okoń prosił o zgłaszanie zarzutów odnośnie pracy 

zarówno jego jak i jego pracowników bezpośrednio do CETS. Radna Izabela Malerek prosiła 

o sprecyzowanie czy zasłyszane plotki o pracy CETS pochodzą od radnych czy od osób z 



8 

 

zewnątrz, natomiast Przewodniczący Piotr Morawek zaapelował o podanie konkretów i 

wyraził zdziwienie insynuacjami o ewentualnym zwolnieniu dyrektora z pracy. Stwierdził 

ponadto, że przedstawione sprawy z korzyścią dla wszystkich można było omówić na 

posiedzeniu Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Turystyki. Tymczasem teraz nie 

bardzo wiadomo o co chodzi. Dyrektor Okoń przypomniał, że na jednej z ostatnich sesji 

kierująca inną gminną jednostką mogła bez przeszkód przedstawić sprawozdanie 

podsumowujące kilka lat swojej działalności, tymczasem jemu stwarza się problemy. 

Stwierdził również, że pracownicy CETS w swojej pracy kierują się misją, z której korzystają 

mieszkańcy gminy i nigdy nikomu nie odmawiają pomocy. Po krótkiej wymianie zdań z 

Przewodniczącym Rady Dyrektor Okoń podziękował pracownikom CETS za oddanie i serce, 

które wkładają w pracę wykraczającą  często poza zakres obowiązków i którym jest przykro 

gdy słyszą negatywne opinie na swój temat. Odnosząc się do pytań Radnego Łukasza 

Lombarskiego Dyrektor poinformował, że od 18 listopada w CETS przeprowadzany jest audyt. 

Jednocześnie wyjaśnił, że audyt dotyczy zweryfikowania składanych do Urzędu Gminy 

informacji w zakresie wydatków na organizację imprez i promocję. Poinformował również, że 

23 października złożył wniosek o zwiększenie dotacji dla CETS. Zdaniem Dyrektora audyt to 

podkopywanie jego wiarygodności. Skarbnik Elżbieta Kalityńska wyjaśniła, że audyt nie jest 

niczym nadzwyczajnym i od roku 2016 (kiedy to CETS był sprawdzany jako pierwszy) kolejno 

podlegają mu wszystkie gminne jednostki. Ponadto wszystkie jednostki przedstawiają 

miesięczne sprawozdania finansowe, natomiast CETS jako instytucja kultury przedkłada tylko 

informacje półroczne i roczne. Radny Krzysztof Skrzypczyk - z perspektywy imprez w których 

uczestniczył – stwierdził, że CETS i jego pracownicy zasługują na uznanie a do ich pracy nie 

ma żadnych zastrzeżeń, dlatego jest zdzwiony wystąpieniem Dyrektora Okonia. 

Przewodniczący Piotr Morawek poparł wypowiedź Radnego Skrzypczyka i podziękował 

obecnym na sesji pracownikom CETS. Poinformował również, że informacje o audycie w 

CETS można było przedstawić radnym na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji, na 

którym był obecny Dyrektor Okoń wraz z pracownikami; poza tym nieporozumień na linii 

Wójt-kierownik jednostki nie powinno się wyjaśniać na sesjach rady gminy. Radna Zofia 

Adamus przypomniała, że jako Przewodnicząca Komisji Oświaty wielokrotnie wypowiadała 

się z uznaniem o pracy CETS, w tym o organizacji zajęć w Klubie Seniora w Bukowicach. 

Radny Łukasz Lombarski poinformował, że zamierza się odnieść do prezentacji 

przedstawionej przez Dyrektor Lilianę Firek na sesji w dniu 28 września (na której był 

nieobecny). Przewodniczący Piotr Morawek zasugerował omówienie sprawy na posiedzeniu 

Komisji Oświaty, gdzie Dyrektor Firek będzie mogła się ustosunkować do ewentualnych 

zarzutów, na co Radny stwierdził, że dyrektorzy powinni być obecni na sesjach. Radny zarzucił 

Dyrektor Firek nieznajomość zasad marketingu i wyjaśnił, że GOSiR ponosi straty w związku 

ze scedowaniem nauki pływania na szkółki pływackie. Szkółka pływacka opłaca bowiem koszt 

wejściówki w promocyjnej cenie 10,00 zł/h od każdego uczestnika zajęć oraz od instruktora. 

W przypadku prowadzenia lekcji przez instruktora zatrudnionego przez GOSiR koszt lekcji 

pływania wynosi 40,00 zł za każdego uczestnika. Wynagrodzenie instruktora to koszt 40,00 zł 

netto za 45-minutową lekcję. Średnio w tygodniu z nauki pływania korzysta 150 dzieci, z czego 

większość uczęszcza do szkółek pływackich, zatem zdaniem Radnego GOSiR mógłby zarabiać 

dwa razy więcej i gmina nie musiałaby dokładać do jego działalności aż takich kwot jak 

obecnie. Radny przypomniał, że zajęcia, którymi chwali się Dyrektor Firek (aqua aerobik, aqua 

baby, fitness, projekt ministerialny „Umiem pływać”) zostały zapoczątkowane przez 

poprzedniego dyrektora. W odniesieniu do słów Dyrektor Firek o ugruntowanej współpracy ze 

stowarzyszeniami i klubami działającymi na terenie gminy Radny poinformował, że 

skontaktował się z większością z nich i żaden podmiot nie może liczyć na wsparcie GOSiR w 

formie bezpłatnego lub odpłatnego tylko częściowo korzystania z obiektów sportowych, jak to 

ma miejsce w innych gminach. Radny poinformował również, że jako organizator 

Krośnickiego Biegu Pełną Parą zakończył współpracę z Dyr. Firek, gdyż nie otrzymał takiej 

puli bezpłatnych wejściówek dla dzieci o jaką prosił, z czym nie miał problemu za 

poprzedniego dyrektora. Radny wyjaśnił, że przecież dziecko przyszłoby na basen z rodzicem, 

który zapłaciłby za swój bilet, więc koszt takiej darmowej wejściówki to koszt jej 
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wydrukowania. Radny odniósł się także do działań oszczędnościowych w strefie saun i tężni 

polegających na zmniejszeniu zatrudnienia o osobę odpowiedzialną za porządek w tej strefie, 

co spowodowało odpływ klientów, nierzadko z odległych miejscowości. Radny stwierdził, że 

połączenie GOSiR i CETS przyniosłoby oszczędności rzędu 200 tys. zł rocznie. Radna Zofia 

Adamus poinformowała, że wielu jej znajomych oraz członków rodziny z ościennych 

miejscowości jest bardzo zadowolonych z usług krośnickiej pływalni. Radny Zdzisław Jasięga 

przypomniał, że program wyborczy Wójta Andrzeja Białego przewidywał połączenie GOSiR 

i CETS. Wójt nie odniósł się do tej kwestii, jednak przypomniał, że wraz z nastaniem trudnego 

czasu pandemii w trzech jednostkach (GOSiR, Schronisko, CETS) wprowadzono oszczędności 

w zatrudnieniu – część pracowników zwolniono, a na miejsce tych, którzy odeszli na emeryturę 

nie zatrudniono nowych osób. Wyjaśnił również, że każdy dyrektor z jakimkolwiek problemem 

w swojej jednostce powinien się zwrócić w pierwszej kolejności bezpośrednio do Wójta 

Gminy. Przewodniczący Piotr Morawek podsumowując dyskusję stwierdził, że punkt „Sprawy 

różne” nie powinien być wykorzystywany do omawiania takich zagadnień jak na dzisiejszej 

sesji.  

 

 

Ad 7. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 1549 zamknął  

obrady LXXXI zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

Transmisja z obrad jest dostępna pod adresem: 

https://krosnice.esesja.pl/transmisja/42831/lxxxi-sesja-rady-gminy-2023-11-23.htm 

 

 

 

 
  Protokolant                                                              Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

  /-/ Olga Skomra       /-/ Piotr Morawek 
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